
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Onsdag den 24.04.24 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.00-20.30 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VI), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Mia og Mira  

 

Afbud: Elevrådet 

 

Fraværende: Niels Dalmose 

 

 

 

 

1. Temadrøftelse (30 min) 

 

Brug af skærm i undervisningen. 

Punkt fra seneste møde samt oplæg ved 

Tour de bestyrelse og udsendte 

skærmanbefalinger. 

Drøftelser. 

 

Bilag: 

Skærmanbefalinger. 

Skærmtid for børn | Skærmguiden 

(bornsvilkar.dk) 

Skærmanbefalinger UVM 

 

Kort oplæg omkring anbefalinger til skærmbrug.  

Fokus skal være på formålet med brug af skærmen.  

 

Stikord fra drøftelserne: 

Bruges film som ’underholdning’ eller som undervisning?  

I nogle årgange er der en oplevelse af, at eleverne ser meget 

film som en form for underholdning. 

Der er et ønske fra forældre om at få mere viden om brug af 

film. Gerne generel information fx på forældremøder.  

 

Forstyrrende skærmbrug?  

Nogle elever oplever, at det er et issue med mobiltelefonen på 

mellemtrinnet.  

Drøftelse af om der er behov for at skærmene skal afleveres på 

mellemtrinnet, som i udskolingen? 

Opbakning fra skolebestyrelsen til at man bruger samme regler 

på mellemtrinnet som i udskolingen.  

 

Drøftelser af forstyrrelser/fristelser på computeren, der jo bliver 

brugt meget til skolearbejde.  

Hvordan kan man arbejde med det? 

OBS på at nævne det til forældremøderne.  

(Husk smartwatches) 

 

Drøftelse af om Herning Kommune kan blokere for 

hjemmesider. Dette tages med til et samrådsmøde. 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet.  

 

 

Der er ikke noget nyt fra elevrådet. 

Husk evaluering af cafeen til næste møde. 

 

https://bornsvilkar.dk/skaermguiden/?utm_source=fagnyhedsbrev&utm_medium=email&utm_campaign=Fagnyhedsbrev_uge38_2023#navigation
https://bornsvilkar.dk/skaermguiden/?utm_source=fagnyhedsbrev&utm_medium=email&utm_campaign=Fagnyhedsbrev_uge38_2023#navigation


3. Principper. (15 min) 

 

(Princippet om kommunikation om 

skolebestyrelsens virke, drøftes, revideres 

og besluttes. Afventer drøftelse med 

klasseforældreråd.) 

 

 

Princip ture ud af huset. 

Drøftelse og beslutning 

 

Bilag: 

Udkast rev. Princip om ture ud af huset 

 

Liselotte og Niels har holdt møde med repræsentanter fra 

klasseforældrerådene.  

Der var en god aften med gode drøftelser. Der var opbakning til, 

at arrangementet gerne må gentages. Måske bedst i starten af et 

skoleår, når de nye klasseforældreråd er valgt til 

forældremøderne.  

 

Opbakning til ture ud af huset. Ide om at elever kan tjene lidt 

penge til ture ved fx salg af kage eller andet. Evt. tjene lidt ved 

salg af sodavand til forældremøder. 

 

Princip om kommunikation tages med på næste 

bestyrelsesmøde. 

 

Princip om ture ud af huset. 

Stikord til revision: 

Første linje omformuleres: Skolebestyrelsen opfordrer til at 

skole og SFO afvikler så mange ture ud af huset og lejrskoler, 

som muligt.  

Indskolingen tages ud af linjen omkring lejrskoler. 

Skolebestyrelsen opfordrer til at skolen arrangerer ture ud af 

huset. 

 

Princip om ture ud af huset godkendt. 

 

4. Ny aftale om Folkeskolen (20 min). 

 

Orientering og drøftelse. 

 

Bilag:  

 

Oplæg om den nye aftale om folkeskolen.  

Pause 10 min  

6. Skoleårets planlægning (15 min). 

 

Orientering og drøftelse. 

Lokaleplan  

 

Lokalefordelingen blev vist og drøftet. 

Fagfordelingen blandt lærerne er så småt i gang. 

Klasselærerbesætning, dansk- og matematiklærere er på plads. 



7. Skolebestyrelsens årsberetning (15 

min). 

 

Drøftelser om input til årsberetningen, der 

skal udsendes inden sommerferien og 

behandles på et SB-møde inden. 

 

Input til årsberetningen, der skal sendes ud inden sommerferien. 

 

Stikord til arbejdet: 

Mange sager i medierne omkring skoler, og desværre også på 

Snejbjerg Skole. 

(se punkt 8) 

Revideret omsorgsplan 

Lokaler, de fysiske rammer 

Høringssvar 

Støj 

Mobilpolitik 

Trivsel 

Aktivering af forældrerådene, det ønsker vi at fortsætte med 

Elevrådet og kontakten med dem 

Skolebestyrelsesvalg 

Økonomien, ny tildelingsmodel 

Ny skoleleder 

Nyt folkeskoleforlig – mere indflydelse til skolebestyrelsen 

 

Marlene laver et udkast inden næste møde. 

 

8. Forældrehenvendelse (15 min). 

 

Drøftelse af forældrehenvendelse. 

Drøftelse af antal henvendelser til 

skolebestyrelsen gennem de seneste 2 år 

og drøftelse af årsager til dette. Har det 

med øget synlighed at gøre? 

 

Drøftelse af forældrehenvendelse. 

Monika laver et svar på henvendelsen. 

 

Drøftelse af en oplevelse af flere henvendelser til 

skolebestyrelsen.  

Bestyrelsen har været mere synlig og dermed nemmere at rette 

henvendelse til.  

 

Vigtigt at vi ved henvendelser nævner, at skolebestyrelsen ikke 

behandler personsager, men kan drøfte temaer og udfærdige 

principper for skolen. 

 



9. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Pædagogisk leder SFO og indskoling. 

- Økonomiudskrifter skole og SFO. 

- Rev. Ressourcetildelingsmodel. 

- Samrådsmøde 

- Skolebestyrelsesvalg 

- SFO. 

 

I mandags havde vi anden runde af ansættelsessamtaler vedr. 

pædagogisk leder af SFO og indskoling. Vi fik ansat en ny leder 

til 1/8 2024. I morgen kan vi melde ansættelsen ud til 

medarbejdere og bestyrelse. 

 

Økonomiudskrifter er sendt ud som bilag. 

 

Den reviderede ressourcemodel blev kort vist og forklaret.  

For Snejbjerg Skole betyder den nye tildelingsmodel, at skolen 

tildeles ca. 100.000 kr. mindre end med den tidligere model. 

 

Fra samrådsmødet: 

Tre skoler fortalte om puljeprojekter, bla. mellemform.  

Lind Skole fortalte om en rullende mellemform 

Engbjergskolen fortalte om en musikindsats. 

Brændgårdskolen fortalte om en mobil skoleswop mellem 

skoler (Brændgård, Haderup). 

Sag fra Lindbjergskolen blev drøftet ved bordene. Der er lavet 

en kommunikationsplan ved ’uhensigtsmæssig adfærd’ 

 

Nogle skoler har kampvalg til bestyrelsesvalg – her fik Monika 

gode ideer bla. fra Lundgårdskolen, hvor de holder ’taffel’ for 

trivselsrådene. 

 

Skolebestyrelsesvalget 

Der er nu en fuld skolebestyrelse og én suppleant til 

skolebestyrelsen efter sommerferien.  

 

SFO 

SFO’en holder lukket fredag efter Kristi Himmelfartsdag.  

Vi har i år ændret proceduren, så man i stedet skulle tilmelde 

sig, hvis man havde brug for pasning. Vi overvejer at gøre det 

på sammen måde mellem jul og nytår. 

SFO’en overtager børnene fra Børneuniverset 1 juni og 

forberedelsen til overgangsarbejdet er godt i gang.  

Der er i øjeblikket mange ture ud af huset, fx svømmehallen, 

Bork Legeland mv. 

 

8. Eventuelt. (5 min) 

 

Tjek gerne skolens hjemmeside  - den trænger lidt til revision. 

9. Næste møde. 

 

Tirsdag den 11. juni kl. 17.30-20.00 

 


